
„My, Starostové, jsme hnutí, které v regi-
onech vzniklo. Nehledali jsme si do nich 
složitě cestu z pražské centrály, my jsme 
z nich naopak do té centrální, celostátní 
politiky dorostli. A zároveň jsme z těch 
regionů nikdy neodešli. Pořád v  nich 
výrazně působíme, pořád z nich čerpá-
me podněty, inspiraci, příklady dobré 
praxe a  taky talentované lidi. A  pořád 
si uvědomujeme, že naše země bude 
vždycky jen tak silná, jak silný je její nej-
slabší region,” řekl na úvod předseda 
hnutí Vít Rakušan.

Zahájili jsme ostrou fázi kampaně do 
nadcházejících krajských voleb! Na akci 
Starostenské výsledkobraní představily 
všechny kraje své priority a také své lídry 
a lídryně, kteří kandidují do vedení jed-
notlivých krajů. Naší ambicí je podle slov 
předsedy Víta Rakušana zvýšit celkový 
počet získaných mandátů a získat křesla v 
zastupitelstvu všech krajů. Dosud chyběli 
Starostové v zastupitelstvu Moravskoslez-
ského kraje. V pěti krajích jdeme do voleb 
samostatně, v dalších spolupracujeme s 
jinými stranami a uskupeními. 

Léto bylo i letos ve znamení tzv. okurkové sezony, kdy novináři v době, v níž se i politici rozjedou na dovolené, hledají (nebo složitě 
vymýšlejí) témata, jimiž by udrželi v pohybu perpetuum mobile mediálního světa. Svých pět minut slávy a pozornosti si získalo 
i téma „rozkol u Starostů“, v podstatě obdobné články vyšly na Seznamu a v Echo24. Přestože z hlediska médií a jejich čtenářů šlo 
o pouhou prázdninovou epizodu, já bych se u té záležitosti rád zastavil. 

     (Pokračování na str. 2)

Srpen 2024 číslo 7

STANOVINY

STAROSTENSKÁ KOŠILE A NÁRODNÍ KABÁT

      @STANcz   I           @starostove   I    www.stan.cz

TAKÉ ČTĚTE:

ČLÁNEK LUKÁŠE VLČKA 
O DOSTAVBĚ DUKOVAN

str. 4

Vít Rakušan

„MĚNÍME KRAJE K LEPŠÍMU”. 
STAROSTOVÉ ZAHÁJILI KAMPAŇ 
PŘED KRAJSKÝMI VOLBAMI

PRŮŠVIH SE 
STAVEBNÍM ŘÍZENÍM
Digitalizace stavebního řízení se nepo-
vedla. To je holý fakt. Výsledkem jsou 
váznoucí procesy, frustrovaní stavebníci 
i pracovníci stavebních úřadů a poten-
ciální obrovské škody v podobě zpož-
děných vydaných stavebních povolení 
a tedy zpožděných staveb. 
Opozice volá po odvolání ministra 
Bartoše, my po rychlé nápravě. I proto 
s ministrem a úředníky MMR během 
srpna jednali jak naši poslanci a sená-
toři, tak naši zástupci v rámci koalič-
ního jednání K15. Přinášíme konkrétní 
podněty a problémy z území. A chceme 
samozřejmě slyšet, že budou co nejdřív 
vyřešeny tak, aby během září stavební 
řízení normálně fungoval.
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Úvodní slovo

STAROSTENSKÁ KOŠILE A NÁRODNÍ KABÁT
– Vít Rakušan

„Občas slyším, ze pár členů vnímá posun hnutí STAN, kdy mají 
dojem, že víc řeší liberální woke témata a trochu zapomíná na 
své kořeny, tedy podporu venkova, menších obcí, místních samo-
správ,“ napsal mi komentátor Seznam Zpráv a ptal se, co na to já. 

A co na to já? 
Předně myslím, že velkou roli hraje zkreslená mediální realita, 
kterou ovšem nevytváříme my, Starostové, ale – média. Třeba 
o manželství pro všechny se v médiích napsalo 100krát víc než 
o komunitní energetice nebo o společenství obcí, nemluvě o tak 
zdánlivě neatraktivním tématu, jako je střední článek ve škol-
ství nebo férové, tj. na každoročním vládním rozhodnutí nezá-
vislé, odměňování komunálních politiků. Bez větší pozornos-
ti médií jsme udělali v tomhle volebním období pro podporu 
venkova hodně. Odmítli jsme odebrat daň z nemovitosti obcím, 
při optimalizaci sítě pošt jsme dbali na to, aby o poštu nepřišla 
obec, která má jen jednu, zabránili jsme rušení stavebních úřa-
dů v rozsahu, v jakém ho plánoval zbytek koalice. Podporujeme 
změny krajského RUD. Odmítáme nedobrovolné slučování obcí 
a  přicházíme s  alternativami pro zefektivnění chodu samo-
správ. Abych uvedl jen pár příkladů. 

Nezastíral jsem ovšem ani před dotyčným novinářem, že tuhle 
debatu o „odklonu od kořenů“ uvnitř hnutí občas skutečně ve-

VÍT RAKUŠAN, 
ministr vnitra, předseda hnutí Starostové

deme. A moje pozice v té debatě je následující: Politické hnutí, 
které vzešlo z regionů a vzniklo na hájení oprávněných zájmů 
obcí a regionů (tehdy to byl hlavně RUD) a pak vstoupí do celo-
státní politiky, nemůže v celostátní politice „prosazovat zájmy 
obcí“; musí prosazovat zájmy země, všech jejích obyvatel, ov-
šem na rozdíl od některých jiných stran s respektem k opráv-
něným zájmům a potřebám menších celků, regionů, obcí, ko-
munit, které bývají často přehlížené nebo nedoceněné. Takhle 
se snažíme důsledně postupovat i v této vládě. Nemůžeme ale 
pro starostenskou košili, kterou řada z nás nosí, zapomenout na 
národní kabát.

Popíšu to na příkladu vysokorychlostní železniční tratě (nebo 
jakékoliv jiné liniové stavby). Stát, společnost, my všichni je po-
třebujeme. Obce, přes jejichž katastry vedou, jsou často z růz-
ných důvodů proti. Máme tedy být proti VRTkám a dálnicím? 
Ne. Máme podle mě prosazovat, aby stát s obcemi v okolí lini-
ových staveb férově komunikoval a  nevyhnutelné negativní 
vlivy jim v rozumné míře kompenzoval. Není to buď – anebo. 
Je to o snaze sladit zájmy celku se zájmy „menších celků“ – tře-
ba samospráv. A to jako Starostové nikdy nepřestaneme dělat. 
Teprve tím bychom skutečně ztratili své kořeny, ale také náš 
raison d‘être v české politice.
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ZÁSADNÍ SOCIÁLNÍ NOVELY NÁS ČEKAJÍ 
I PO PRÁZDNINÁCH
– Pavla Pivoňka Vaňková

Pravděpodobně nejočekávanějším bude tzv. dů-
chodová reforma, která kromě dalších stabili-
začních opatřeních zavede rodinný vyměřovací 
základ (RVZ). Ten oceňuje nejen péči o děti do tří 
let věku, ale zároveň také nově péči o blízké, na-
příklad starší a nemocné osoby. Podpora bude po-
čítána na základě průměrné mzdy a jeho hodnota 
by tak měla neustále růst. RVZ postupně nahradí 
nedávno přijaté výchovné.

Uveďme příklad: pokud žena pečuje o dvě děti po 
dobu šesti let a má průměrný osobní vyměřovací 
základ 30 000 Kč a zároveň pracuje, nový systém jí 
může v roce 2030 přinést až 1 379 Kč měsíčně na-
víc oproti současnému stavu. Pokud někdo pečuje 
o osobu závislou ve třetím stupni po dobu dvou let 
a zároveň pracuje, nový systém mu zajistí navýše-
ní důchodu o 459 Kč měsíčně.

Nejen rodiče, ale i obce netrpělivě čekají na schvá-
lení novely o dětských skupinách. Kromě zjedno-
dušených pravidel zavede nově tzv. sousedské hlí-
dání až pro čtyři děti. Zvýší se tím dostupnost péče 
zejména o děti do tří let věku a tím se budou moci 
rodiče dříve vrátit do práce, pokud samozřejmě 
chtějí. Sousedské hlídání bude podpořeno státem. 

Doslova revoluci dozná revize dávek státní soci-
ální podpory. Ze čtyř vznikne nově pouze jedna. 
Její výše bude vypočítávána dané domácnosti na 
míru, a to na základě čtyř hlavních složek dávky – 
živobytí, bydlení, dítě a pracovní bonus. Nová dáv-
ka bude klást důraz na aktivní snahu zlepšit svoji 
situaci. Nebude tak již nadále akceptovat pasivní 
příjemce, kteří mohou pracovat. Rozlišovat ale 
bude, zda-li je domácnost zranitelná, tedy nemů-
že pracovat, například důchodci či handicapovaní 
a ty, kteří pracovat mohou.

Čekat by nás měl také zákon, který zavede do čes-
kého práva konečně sociální podnikání a  také 
zákon o podpoře a dostupnosti bydlení. O nich se 
rozepíši v dalším vydání STANovin.

Po valorizaci minimální mzdy, která by se měla v roce 2025 zvednout pravděpodobně  
na 20 600 korun, zvýšení příspěvku na péči a velké novele o sociálně-právní ochraně dětí, 
které jsme schválili v Poslanecké sněmovně ještě před prázdninami, nás i v druhé polovině roku 
čekají zásadní novelizace zákonů.

Starostové ve Sněmovně

PAVLA PIVOŇKA VAŇKOVÁ,
poslankyně a místopředsedkyně Výboru pro sociální politiku

DOSLOVA REVOLUCI DOZNÁ REVIZE DÁVEK 
STÁTNÍ SOCIÁLNÍPODPORY. 
ZE ČTYŘ VZNIKNE NOVĚ POUZE JEDNA.
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CO ZNAMENÁ DOSTAVBA DUKOVAN 
PRO VYSOČINU A JAKÁ JE BUDOUCNOST 
ČESKÉ ENERGETIKY?
– Lukáš Vlček

Přeci jen úkolem každé vlády musí být zajistit svým obyvate-
lům dostatek energií za přijatelnou cenu. Pan profesor Miro-
slav Bárta, mimochodem kandidát Starostů do Senátu v Praze, 
v knize Sedm zákonů píše, že vývoj každé společnosti a civiliza-
ce je determinován technologiemi a jinými zdroji energie a že 
bez objektivně levné energie nemůže společnost a civilizace ani 
růst, ani udržet svou komplexitu.

Jaderná energetika v  Kraji Vysočina je také otázkou rozvoje 
průmyslu v jednom z hospodářsky nejslabších krajů. Mnoho fi-
rem na Třebíčsku je napojeno na jadernou energetiku a jde tedy 
o velký potenciál do budoucna i pro další jiné jaderné projekty. 
Přeci jen jedno z hledisek tendru bylo zapojení českých firem, 
hlavně pak rozvoj a transfer know-how. 

Nemalé změny musí proběhnout také v  oblasti školství, a  to 
jak na středních, tak vysokých školách. Na Třebíčsku najdeme 
jednu z mála středních škol se specializací na jadernou ener-
getiku. A není to tak dlouho, co jsem navštívil rektora jediné 
veřejné vysoké školy na Vysočině – Vysoké školy polytechnické 
v Jihlavě – pana docenta Zdeňka Horáka, který mi potvrdil, že 
jsou připraveni studijní obory směrem k jaderné energetice bu-
doucím studentům nabídnout.

Mnoho let v regionu připravujeme také důležité dopravní stav-
by, bez kterých se projekt dostavby Dukovan neobejde. Tyto 
stavby Vysočině významně pomohou v  rozvoji její dopravní 
infrastruktury. A  přestože u  některých zásadních projektů 
v dnešní době, jako byla třeba gigafactory, můžeme pozorovat 
tzv. NIMBY (Not In My Backyard – ne na mém dvorku) efekt, 
v případě Kraje Vysočina a dostavby Dukovan to neplatí. Pro-
jekt má silnou společenskou podporu, a to i díky práci paní se-
nátorky za Třebíčsko Hany Žákové nebo starosty Třebíče Pavla 
Pacala. 

Budoucnost české energetiky
Naše energetika musí stát na jádru. V kombinaci s využitím pří-
ležitostí na financování obnovitelných zdrojů energie, moder-
nizace přenosových a distribučních soustav a využitím plynu 
jako přechodového zdroje energie je to naše budoucnost.
A vlastně nejen to, ale čeká nás i další hledání energetických 
úspor, modernizace průmyslu nebo větší propojení zeměděl-
ství a  odpadového hospodářství s  energetikou... Je toho ještě 
hodně před námi, nesmíme v práci polevit a musíme být v Ev-

Není kraj, který by vyhlížel výsledek jaderného tendru tak, jako má domovská Vysočina, především 
pak Třebíčsko. Výstavba nových bloků v Dukovanech je otázkou celonárodní energetiky a také 
bezpečnostní národní prioritou. 

Starostové ve Sněmovně

ropě aktivní, jako se to vyplatilo při našem posledním před-
sednictví.

Mám velkou radost, že v dostavbě Dukovan, nejzásadnějšího 
projektu nejen pro Vysočinu, ale i celou republiku, vše pokra-
čuje podle plánu.

LUKÁŠ VLČEK,
poslanec a 1. místopředseda hnutí
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DUŠEVNÍHO ZDRAVÍ MÁME JEN JEDNO, 
ANEB PROČ NAŠE HLAVA POTŘEBUJE PRÁZDNINY
– Jarmila Levko

A  tak snad příliš nepohorším všechny přítomné workoholiky, 
když se dnes místo na práci zaměřím na odpočinek. 

Zastavme se na chvíli! Dnešní doba je rychlá. Zběsile utíká do-
předu a stále trpíme nedostatkem času. O politicích to platí o to 
více, že jejich práce je limitována volebním obdobím. Zákony, 
které se nestihnou připravit a schválit často spadnou pod stůl. 
Zkrátka práce nikdy nepočká, s myšlenkami na pracovní úkoly 
usínáme i vstáváme.

Léto je ideální příležitostí vyčistit si hlavu a připravit se na dal-
ší náročné pracovní dny. Pokud si každý z nás, ať už pracující či 
student, dá možnost vědomě si odpočinout, odsunout starosti na 
vedlejší kolej a jen tak být, vrátí se nám to v dobrém. Po dobře 
strávené dovolené mívá člověk větší chuť do práce, přicházejí 
nové nápady a věci často opět dávají smysl. Každý člověk by si 
měl dopřát být v létě alespoň dva týdny off-line. 

Být off-line, mít možnost trávit čas se svými dětmi, zajít si na dob-
rou večeři s přáteli, opéct si buřta, zazpívat si u táboráku, to jsou 
aktivity, které mně osobně vlévají sílu do žil a pomáhají mi být 
tím, kým primárně jsem – obyčejným člověkem. 
Duše nade vše aneb staráme se o duševní zdraví

Uvědomila jsem si, že nestačí, když se budeme starat jen o své 
duševní zdraví, ale měli bychom mít snahu se minimálně při-
činit o  lepší náladu druhých. Proto jsem se rozhodla společně 
s Eliškou Vetýškovou spustit projekt Duše nade vše, který cílí na 
duševní zdraví mladých lidí. 

V rámci projektu jsme spustili sérii podcastů s psychologem Mar-
tinem Sedláčkem na různá témata, přinášíme příběhy mladých 
lidí s duševními problémy, spolupracujeme s řadou neziskových 
organizací a součástí jsou i živé besedy s psychologem. 

Duševní zdraví jsem si už před léty zvolila jako jednu ze svých osobních priorit, protože bez něho se člověk 
nehne z místa. Začít se o něj starat až když přijdou potíže, ať už je to pracovní přetížení, stres či nedostatek 
kvalitního spánku, je pozdě. Základem prevence duševních potíží je bezesporu kvalitní odpočinek. 

Starostové ve Sněmovně

Pokud chcete udělat první krok k duševnímu zdraví a nevíte, 
kam přesně se vydat, zkuste navštívit webové stránky projek-
tu www.dusenadevse.cz nebo si přímo poslechněte náš podcast 
Duše nade vše na Spotify. Možná, že v projektu najdete odpovědi 
na otázky, které vás dlouho trápily.

Pro zachování duševního zdraví celé naší komunity je klíčové, 
abychom doopravdy odpočívali a uměli si říct, kdy je toho na nás 
hodně. Věřte mi, že kvůli dvěma týdnům mimo telefon a mimo 
civilizaci se svět nezhroutí a vy díky volnu, které si dopřejete, 
také ne.

PRO ZACHOVÁNÍ DUŠEVNÍHO ZDRAVÍ CELÉ 
NAŠÍ KOMUNITY JE KLÍČOVÉ, ABYCHOM 
DOOPRAVDY ODPOČÍVALI A UMĚLI SI ŘÍCT,
KDY JE TOHO NA NÁS HODNĚ.

JARMILA LEVKO, ,
poslankyně
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Michaela Opltová 
poslankyně

Alkohol je dobrý sluha, 
ale zlý pán
Nic se nesmí přehánět. A u alkoho-
lu to platí dvojnásob. I když si ráda 
dám skleničku vína nebo půllitr 
Plzně, dobře vím, že je to vlastně 
nejčastěji používaná droga. A prá-
vě proto bych byla pro to, aby se 
pravidla kolem alkoholu trochu 
zpřísnila. Nemusíme hned všech-
no dramaticky měnit, ale třeba 
zpřísnit pravidla pro reklamu, 
omezit prodej v noci nebo snížit 
dostupnost alkoholu na benzin-
kách. Pro nás, národ pivařů a vi-
nařů, by to byl dobrý začátek. 

Když se nad tím zamyslíme, al-
kohol má hluboké kořeny v naší 
kultuře. Je součástí oslav, spole-
čenských událostí, ale i každoden-
ního života mnoha z nás. Přesto si 
musíme uvědomit, že s jeho kon-
zumací přicházejí i rizika. Alkohol 
nejenže ovlivňuje naše zdraví, 
ale také mezilidské vztahy, pra-
covní výkonnost a bezpečnost na 
silnicích. Proto si myslí, že i malé 
změny v přístupu k alkoholu mo-
hou mít významný dopad na naši 
společnost.

Josef Flek
poslanec

Alkohol je metla, 
ale nenechme 
sebou zametat
Objevily se návrhy týkající se re-
gulace alkoholu. A jako obvykle 
jsme slyšeli slova zkázy a apoka-
lypsy, pokud k těm novým regu-
lacím přistoupíme. Za sebe říkám 
jasné a důrazné ano všem novým 
opatřením. Proč? Česko má do-
opravdy problém s konzumací 
alkoholu. Přiznejme si to jednou 
pro vždy. Nikdo nechce zakazovat 
dospělým občasné pití vínka, pří-
padně chlapům po práci „zajít si 
na to jedno“.

Studie a statistiky jsou neúprosné: 
nejčastějšími důvody pro pití alko-
holu je uvolnění, chuť, ale také za-
členění do kolektivu. To je poněkud 
problematické, protože pokud má 
být jediným důvodem pro pití alko-
holu to, abys vás někde přijali, tak 
jsme na tom jako společnost špatně.

A nebyl bych to já, abych nezmínil 
téma, kterému se věnuji: kon-
zumace různých nových látek 
u mladistvých. Kombinace niko-
tinových sáčků, kratomu, HHC, 
energeťáků a alkoholu (udělejte 
si z toho jakýkoli pár a vyjde vám 
stejně škodlivá rovnice) nepůsobí 
na zdraví našich mladých nijak 
pozitivně. Naopak. Už jenom proto 
bychom měli uvažovat o tvrdší 
regulaci alkoholu v Česku.

Michaela Šebelová
poslankyně

Alkohol je droga
Letos v létě jsem byla ve Francii. 
Dostal se mi do ruky preventivní 
leták „Pravda o drogách – drogy 
každý rok ničí miliony životů. Co 
byste o nich měli vědět?” – volně 
přeloženo: řekni ne drogám. Proč 
tím začínám svou úvahu? Protože 
v přehledu drog, které jistě napadly 
hned i vás (extáze, heroin...), byl 
uveden i alkohol. Na první dobrou 
jsem se nad přítomností alkoholu 
pozastavila – a za to jsem na sebe 
byla naštvaná. 

Proč? Protože se tomu nemám 
divit. Znám čísla z výroční zprá-
vy – asi 1,5 milionu žen a mužů 
popíjí v ČR rizikově. V souvislosti 
s alkoholem ročně zemře asi 7 tisíc 
lidí. Důsledky pití nás stojí 55 mld. 
ročně. Náš úkol má být neignorovat 
fakta a opakovat nahlas, že ALKO-
HOL JE DROGA. Bohužel legální 
a široce přijímaná. V této věci jsme 
populisti tak trochu všichni. Určitě 
nedokážeme naráz docílit ideální-
ho stavu, ale pojďme zdanit tiché 
víno, pojďme najít odvahu na zákaz 
reklamy (aspoň na lihoviny) před 
22 hodinou, pojďme už nějak začít.

A na to si NEdáme panáka.

TŘI POHLEDY: JE ALKOHOL V ČESKU DOSTATEČNĚ REGULOVANÝ?
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NENECHME SI ZNIČIT MÉDIA VEŘEJNÉ SLUŽBY!
– David Smoljak

Za dané situace je klíčová role médií veřejné služby, která nemu-
sí usilovat jen o co největší pozornost svých diváků a posluchačů. 
Dokonce mají ze zákona povinnost vysílat pouze objektivní a ově-
řené informace. Jenže i tady to skřípe. 

U našich slovenských sousedů došlo k faktickému zprivatizování 
televize i rozhlasu ze strany aktivních šiřitelů dezinformací a kon-
spirací, v Maďarsku jsou všechna relevantní média už dávno plně 
pod kontrolou vládní strany PIS a v Polsku se nová vládní koalice 
teprve klopotně snaží vrátit dřívější propagandistickou stanici 
zpět k plnění funkce veřejné služby.  

Jsem proto rád, že Česká televize i Český rozhlas už řadu patří mezi 
nejsledovanější a zároveň nejdůvěryhodnější média v zemi. Svěd-
čí o tom všechny relevantní průzkumy i objektivní měření sledo-
vanosti. Ale nic neplatí navěky.

Senát na svém poslední schůzi vzal na vědomí výroční zprávu 
o hospodaření České televize a Českého rozhlasu za rok 2023. Ze 
suchých ekonomických dat zpracovaných nezávislými auditor-
skými komorami vyplynul v případě České televize jednoznačný 
závěr: Vzhledem k neustále rostoucím cenám vstupů je současný 
rozsah veřejné služby do budoucna neudržitelný. Pokud nedojde 
ke zvýšení televizních poplatků, nastane nevyhnutelně zásadní 
redukci výroby. A to bude mít zásadní negativní dopad nejen na 
Českou televizi, ale na celý český kreativní průmysl. A samozřej-
mě i na celou českou veřejnost, dodávám k tomu.

I proto je nesmírně důležité, aby českým parlamentem co nejdří-
ve prošla tzv. poplatková novela, která navyšuje výši poplatků – 
u České televize o 15 Kč, u ČRo o 10 Kč měsíčně – a zároveň už se 
povinnost jejich platby nevztahovala jen na majitele televizorů 
a radiopřijímačů, ale na jednoduše na každou domácnost s pří-
stupem k rozhlasovému a televiznímu vysílání. V Rakousku si po-

Starostové v Senátu

Mediální svět se neustále a nenávratně mění. Stále větší počet lidí přistupuje ke zprávám o světě 
primárně přes sociální sítě, které jim přinášejí obsah šitý na míru jejich představám a předsudkům. 
Stále větší počet médií je ovládán majiteli, kteří si je pořizují jen jako nástroj prosazování svých 
podnikatelských a politických zájmů. 

dobné opatření dokonce Ústavní soud, který selektivní vazbu na 
vlastnictví televizoru a radiopřijímače označil za diskriminační.  

Kvalitní nezávislá média, která dodržují zásady objektivity a ově-
řování informací, jsou nejen v našem středoevropském prostoru 
neustále pod tlakem clickbaitové konkurence, ale i  autoritářů 
a extrémistů všeho druhu. Nenechme si je zničit!

DAVID SMOLJAK,
předseda mediální komise Senátu PČR 

VZHLEDEM K NEUSTÁLE ROSTOUCÍM CENÁM 
VSTUPŮ JE SOUČASNÝROZSAH VEŘEJNÉ 
SLUŽBY DO BUDOUCNA NEUDRŽITELNÝ. 
POKUD NEDOJDE KE ZVÝŠENÍ TELEVIZNÍCH 
POPLATKŮ, NASTANE NEVYHNUTELNĚ 
ZÁSADNÍ
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STARÁME SE O KRAJE

JIHOČESKÝ KRAJ: 
JAROSLAVA MARTANOVÁ
Jihočeský kraj je známý svou bohatou historií, krásnou přírodou a kulturními pa-
mátkami. Dobré hospodáře poznáte podle toho, jak navazují na odkaz svých před-
ků a co předají svým potomkům. To je i podstata správy Jihočeského kraje. V kraji 
je 624 obcí, což znamená i 624 starostů a starostek. Jsme druhým největším krajem 
České republiky, ale máme nejnižší hustotu osídlení. Pro efektivní správu tohoto 
území je nezbytná těsná a trvalá spolupráce mezi vedením kraje a starosty obcí.

Jihočeské regiony se potýkají s  rozdílnými příležitostmi a  problémy. Odlehlejší 
okresy, i více než třicet let po otevření hranic, stále čelí nerovným podmínkám pro 
trvalý život, zejména pro mladé rodiny. Výstavba dálnic, silnic první třídy a mo-
dernizované železniční tratě přinášejí těmto oblastem další velké možnosti. Ale to 
není všechno. Důležitými faktory při rozhodování, kde chceme žít, jsou nejen do-
pravní obslužnost, ale také kvalitní školy s dostatečnou kapacitou, od mateřských 
až po střední, a dobré možnosti pro volnočasové aktivity v oblasti sportu a kultury.

Hlavním mottem a zaměřením nás starostů je spolupráce se svými kolegy, protože 
rozumíme starostem a problémům lidí v každém městě a obci. Budeme jejich hlasem.

Práce na pozici zastupitele kraje nám dává velké příležitosti měnit věci k lepšímu, 
řešit problémy a proměňovat místa a prostory. Známe potřeby obcí a měst, víme, co 
jim schází, a známe řešení. Proto má každý dobrý hejtman za partnery STAROSTY.

V nadcházejících krajských volbách, které se uskuteční 20. a 21. září, mají voliči jedinečnou 
příležitost ovlivnit budoucnost svého kraje. V této speciální rubrice vám představíme priority 
krajských lídrů, kteří se ucházejí o vaši důvěru. 

Starostové do kraje

JIHOMORAVSKÝ KRAJ: 
FRANTIŠEK LUKL
Přátelé, jdeme do toho znovu! A já znovu dostal důvěru, abych vedl kandidát-
ku Starostů pro Jižní Moravu. Velmi si jí vážím a věřím, že ji nezklamu. Ale 
kdo by neměl být především zklamán jsou obyvatelé měst a obcí Jihomorav-
ského kraje. Ti, kteří jsou denně v situacích, kdy jezdí po krajských silnicích, 
potřebují využít a spolehnout se na krajské zdravotnictví, sociální služby, 
jejich děti chodí do krajských středních škol. A my jsme ti, kteří se musí po-
starat o to, že tyto služby budou dostupné, kvalitní a moderní. Že budou ře-
šit každodenní starosti lidí. A jsme připraveni v tomhle pokračovat. Navázat 
na skvělou práci našich starostek a starostů ve vedení kraje. Za uplynulé 4 
roky se nám podařilo opravit nejvíce silnic v historii, nakoupili jsme moderní 
vlaky za 6 miliard, spustili jsme výstavbu sanatoria Pálava za 500 miliard, 
dotáhli jsme obchvat Čebína či posílili dotační programy pro obce. A i nadá-
le budeme pracovat na tom, aby byl Jihomoravský kraj skvělým místem pro 
život i návraty!

JAROSLAVA MARTANOVÁ,
starostka města Vimperk, 
krajská zastupitelka

FRANTIŠEK LUKL,
náměstek hejtmana 
Jihomoravského kraje
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KARLOVARSKÝ KRAJ: 
PETR KULHÁNEK
Naše práce pro kraj a jeho občany stojí na pevných základech, které jsme 
společně s vámi vybudovali. Investovali jsme do modernizace škol a ne-
mocnic, aby každé dítě mělo přístup k vynikajícímu vzdělání a každý 
občan ke kvalitní zdravotní péči. Pečlivě jsme plánovali rozvoj infra-
struktury, což přineslo nové pracovní příležitosti a podpořilo ekonomic-
ký růst. Díky našim úspěchům v uplynulých letech můžeme hrdě říci, 
že jsme proměnili kraj v lepší místo pro život, ale nechceme usnout na 
vavřínech. V budoucnu hodláme pokračovat v podpoře inovací a udrži-
telného rozvoje, abychom zajistili, že náš kraj zůstane bezpečným, pro-
sperujícím a ekologicky odpovědným místem pro všechny. Já a můj tým 
chceme i nadále pracovat na tom, aby se Karlovarský kraj stal lídrem 
v oblasti kvality života. Máme před sebou ještě hodně práce. Pomozte 
nám dotáhnout změnu do konce a přijďte k volbám.

Starostové do kraje

KRÁLOVÉHRADECKÝ KRAJ: 
RUDOLF COGAN
Podle průzkumů, voliči na prvním místě od krajů očekávají zlepšení, 
doplnění sítě zubařů a praktických lékařů, zejména dětských. Vlastně 
dobře: lidé se domnívají, že kraje jsou mocné. A proč by to kraje neměli 
řešit? Obce jsou na to malé, stát zbytečně daleko
.
Co kdyby se opravdu zrušily zdravotní pojišťovny, a zajištění sítě zdra-
votních služeb by přešlo na kraje. Samozřejmě by jim bylo předáváno 
i vybrané pojistné.

Zdravotní pojišťovny jsou nyní jen pasivními akceptanty stavu odvětví. 
Nedělají aktivní kroky k zajištění zdravotní péče, jen posílají peníze těm, 
co už jsou v systému a hlídají, aby celkově vyšly. Na jednu stranu je mnoho 
zbytečných malých nemocnic, ale přitom lidi nenajdou zubaře, pediatra.

Dostat se do systému úhrad je o šikovnosti, ne o potřebnosti. Pojišťovny 
nemají takovou motivaci a místní znalost jako kraje. Možná by vznik-
la soutěživost mezi kraji, ale proč ne, vždyť je i více „konkurenčních“ 
pojišťoven. Vždyť už v sociální péči kraje na svém území už rozhodují 
prakticky vše.

To je moje velká vize pro kraj.

PETR KULHÁNEK,
hejtman 
Karlovarského kraje

RUDOLF COGAN,
ekonomický náměstek hejtmana

STARÁME SE O KRAJE
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MORAVSKOSLEZSKÝ KRAJ: 
IVO VONDRÁK
Pod mým vedením se Moravskoslezskému kraji podařilo dosáhnout 
mnoha významných úspěchů, které pozitivně ovlivňují kvalitu života 
našich obyvatel. Získali jsme 18,9 miliardy korun na transformaci naše-
ho kraje. Také jsme se zaměřili na modernizaci zdravotnictví, do které-
ho jsme investovali 368 milionů korun. Nakoupili se špičkové přístroje 
pro šest krajských a dvě soukromé nemocnice v kraji, abychom zajistili 
nejlepší péči pro všechny občany.

V oblasti vzdělávání jsme poskytli 359 milionů korun na rekonstrukce 
a modernizaci základních a mateřských škol, čímž jsme výrazně zlepšili 
podmínky pro vzdělávání našich dětí. Naše cíle do budoucna zahrnu-
jí pokračování v rozvoji kvalitního a dostupného vzdělávání na všech 
úrovních, podporu kariérového poradenství a rozšiřování moderního 
odborného vzdělávání. Také chceme podpořit podnikání a inovace, aby 
náš kraj byl atraktivní nejen pro investory, ale i pro začínající podnika-
tele. V oblasti zdravotnictví plánujeme dále zlepšovat dostupnost a kva-
litu zdravotní péče, zejména posílením primární péče a zubních ambu-
lancí. S vaší podporou můžeme společně pokračovat v těchto snahách 
a zajistit, aby Moravskoslezský kraj byl ještě lepším místem pro život.

Starostové do kraje

OLOMOUCKÝ KRAJ: 
JOSEF SUCHÁNEK
Uplynulé čtyři roky byly plné výzev, ale díky vaší podpoře jsme dosáhli mno-
ha úspěchů, na které můžeme být právem hrdí. Naším hlavním cílem bylo, 
je a bude zlepšit kvalitu života v Olomouckém kraji. Ta v mnoha aspektech 
souvisí s finanční kondicí a stabilitou našeho kraje. Mohu potvrdit, že se kraj-
ské finance zlepšily až neuvěřitelně. Zbavili jsme kraj mafie, která nás více 
jak deset let okrádala na dopravních zakázkách. Odstranili jsme klientelis-
mus v obsazování významných manažerských míst nejen na kraji, ale také 
na úrovni ředitelů a ředitele krajem zřizovaných organizacích, což jsou školy, 
sociální, kulturní a zdravotnická zařízení, další.
Doprava a dopravní infrastruktura jsou našimi hlavními prioritami. Letos in-
vestujeme rekordní peníze do oprav krajských cest a mostů. Na elektrifikova-
ných tratích jezdí nejmodernější osobní vlaky v republice. Rozvoj zdravotnictví 
je další klíčovou oblastí. Naším cílem je zajistit dostupnou zdravotní péči pro 
všechny obyvatele kraje. Další prioritou je také školství. Všichni se snažíme o to, 
aby mladí a talentoavaní lidé zůstali v našem kraji. Naše investice do vzdělávání 
a zaměstnanosti mají za cíl vytvořit prostředí, kde se každý může realizovat. Vel-
ké prostředky věnujeme i péči o seniory – od pečovatelské a zdravotnické služby 
po programy na aktivní trávení volného času.

Vedu kandidátku úspěšných a pracovitých lidí, kteří chtějí pokračovat v rozvoji na-
šeho kraje. Věřím, že společně můžeme budovat lepší budoucnost pro náš kraj. S vaší 
podporou budu i nadále hájit naše zájmy a přinášet pozitivní změny. Pokud budeme 
moci s vaší pomocí dokončit naši práci, našemu kraji se to rozhodně vyplatí.

IVO VONDRÁK,
bývalý hejtman 
Moravskoslezského kraje

JOSEF SUCHÁNEK,
hejtman Olomouckého kraje

STARÁME SE O KRAJE
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PARDUBICKÝ KRAJ: 
MICHAELA MATOUŠKOVÁ
Zdravý a spokojený život v Pardubickém kraji. S touto vizí jdeme do vo-
leb a věřím, že i do dalších čtyř let ve vedení kraje. Uplynulé období bylo 
pro mě jako náměstkyni hejtmana pro zdravotnictví velkou výzvou. Po-
radili jsme si s covidem a postarali se o ukrajinské uprchlíky. Zároveň 
jsme do modernizace nemocnic a léčeben investovali stamiliony, důka-
zem budiž nový Centrální urgentní příjem v Pardubicích. Co plánujeme 
dál? Zaměříme se na parkování v nemocnicích i digitalizaci zdravotnic-
ké péče a  její propojení se sociální oblastí. Musím zdůraznit, že neza-
vřeme ani jednu nemocnici. Ke spokojenému životu vede spousta cest, 
nových cyklostezek a zrekonstruovaných silnic, hlavně těch zničených 
po stavbách dálnic, bez toho se neobjedeme. Stojíme za projekty, které 
podporují naše tradice, spolkové činnosti i drobné podnikání. Chceme, 
aby i život na venkově byl pro lidi atraktivní a aby (automatické) prodej-
ny, vysokorychlostní internet a dostupná sportoviště byla samozřejmos-
tí. Víme, že každý pohyb se počítá.

Starostové do kraje

PLZEŇSKÝ KRAJ: 
PAVEL ČÍŽEK
Pocházím z Plzeňského kraje a chci pro něj to nejlepší. Po opozičním ob-
dobí mám na starosti osmým rokem dopravu a jsem rád, že se nám po-
dařilo zcela zmodernizovat totálně zanedbanou veřejnou dopravu. Dnes 
máme všechny elektrické tratě osazeny novými vlaky, začala obnova mo-
torových vlaků. Autobusy jsou v kraji všechny nové. Razantně jsme začali 
s opravami dlouhých úseků silnic. V loňském roce jsme dokončili velký 
obchvat Plzně za 2,2 mld. Kč, je plně využíván a to, že i takto velká stavba 
se dá dobře zasadit do krajiny, dokazuje získání ceny ministra dopravy 
Dopravní stavba roku.

V dalším období bych se chtěl zasadit o dokončení obměny vlaků, o inte-
graci dopravy s ostatními kraji a Bavorskem, o první skutečně propojený 
systém páteřních cyklostezek v republice, o výstavbu přestupních termi-
nálů vlak–autobus v celém kraji. Také o výstavbu domů pro seniory, vý-
stavbu další nemocnice, o modernizaci středních škol.

A hlavně chceme společně prokázat, že kraj umí být dobrým investorem 
velkých projektů. Zcela zchátralou památku městských lázní v Plzni jsme 
zakoupili a vznikne zde velké kulturní centrum Plzeňského kraje s pro-
story pro tanec, mimoškolní aktivity, plzeňský folklór, sál pro maturitní 
plesy všech škol a důstojná budova Západočeské galerie.

MICHAELA MATOUŠKOVÁ,
náměstkyně hejtmana 
pro zdravotnictví

PAVEL ČÍŽEK,
náměstek hejtmana pro oblast dopravy

STARÁME SE O KRAJE
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STŘEDOČESKÝ KRAJ: 
PETRA PECKOVÁ
Kraj bez kmotrů a papalášů pojede dál! Na takto malém místě shrnout 
čtyři roky práce je naprosto nemožné. Leda bych tu napsala: Silnice, 
školy, veřejná doprava, finance, nemocnice, sociální služby, bezpečnost, 
inovace – vše stabilizováno, modernizováno, nakopnuto! A ani tak by 
to nebylo vyčerpávající. A  to vše za covidu, ukrajinské migrační vlny 
a energetické krize.

Klíčové je, že se nám podařilo náš Středočeský kraj otevřít, zprůhlednit 
a namísto papalášských manýrů a kmotrovského rozdělování zakázek 
a dotací ukázat, že úřad i politici jsou tu pro lidi, a ne naopak. A to je 
i to, co nabízíme kraji do dalších let. Že nastartované změny neskončí 
a nevrátí se temné časy. Že ještě více přitlačíme při opravách a budo-
vání dopravních staveb, dotáhneme do úspěšného konce transparentní 
soutěž na nové vlakové dopravce, zabojujeme o posílení sítě sociálních 
služeb, dokončíme modernizaci našich středních škol, a to jak po stránce 
oborové nabídky, tak po stránce vybavení, a mohla bych vyjmenovávat 
tisíce dalších projektů, které máme před sebou. Zkrátka dobře rozjetý 
vlak nezastaví, ale bude z něj středočeská rychlodráha a náš kraj bude 
nadále inspirací pro další regiony a lidem se tu bude dobře žít a firmám 
podnikat. Zkrátka bude to tu „PECKA“!

Starostové do kraje

ÚSTECKÝ KRAJ: 
JAN PAPAJANOVSKÝ
Ústecký kraj potřebuje restart a Starostové jsou na něj připraveni. Dlouhé 
měsíce trvající příprava na krajské volby je pryč – volby jsou za rohem. 
Z nedávných událostí – kauza bývalého lídra ANO Marka Hrabáče, dřívěj-
ší kauzy krajské zdravotní či krajské majetkové – je patrné, že Ústecký kraj 
potřebuje změnu, možná dokonce restart. Jako Starostové pro Ústecký kraj 
jsme připraveni na takovém restartu pracovat. V prvé řadě je potřeba začít 
kraj řídit poctivě a slušně, bez korupce. Kromě osobní morální integrity 
zvolených politiků je tomu možné jít naproti i přijetím důsledných proti-
korupčních opatření, jako jsou například přísnější pravidla pro veřejné 
zakázky zadávané příspěvkovými organizacemi kraje.

Kraj řízený bez korupčních skandálů se pak bude moci zaměřit na realiza-
ci důležitých programových priorit ve prospěch občanů. Těch nejdůležitěj-
ších máme připravených pět. Dostupné zdravotnictví bez korupce, bydle-
ní pro lidi místo vyloučených lokalit, opravené silnice a nové cyklostezky, 
region, kde mladí zůstávají a vzdělávání pro budoucnost. 

PETRA PECKOVÁ,
hejtmanka 
Středočeského kraje

JAN PAPAJANOVSKÝ,
starosta České Kamenice

STARÁME SE O KRAJE
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KRAJ VYSOČINA: 
ADAM JOURA
Jsem Adam Joura a komunální politice se věnuji, protože Vysočina je můj 
domov a záleží mi na lidech, kteří žijí ve všech jejích koutech. V životě 
jsem dostal řadu skvělých příležitostí pracovat v různých koutech naše-
ho kraje, a to jak v byznysu, tak ve veřejné sféře. Poznal jsem tak potřeby, 
trápení i přání lidí napříč krajem a jsem přesvědčen, že řadu z nich bych 
zvládl jako hejtman Kraje Vysočina splnit.

Chci všem obyvatelům Vysočiny zajistit dostupnost kvalitních lékařů, 
skvělé školy, do nichž budou s chutí chodit naše děti, cesty, po nichž do-
staneme, kam potřebujeme bezpečně a rychle, ať už pěšky, na kole, au-
tem nebo hromadnou dopravou, zdravou přírodu a prostředí v obcích 
i ve městech a mnoho dalšího, co bude v mých silách.

Díky svému skvělému týmu Starostů pro Vysočinu mám široký záběr do 
všech oblastí našeho kraje a velmi konkrétní plány, jak všechny projek-
ty co nejrychleji a nejefektivněji dotáhnout do zdárného konce. Společně 
rovnáme Vysočinu.

Starostové do kraje

ZLÍNSKÝ KRAJ: 
TOMÁŠ CHMELA
Vysíláme skvěle sestavenou kandidátku STAROSTŮ pro Zlínský kraj s pod-
porou koaličních partnerů TOP 09 a ZVUK 12. Naše hnutí i vás, naše voliče, 
budou v krajských volbách reprezentovat známé a pracovité osobnosti, kte-
ré mají zkušenosti i reálné výsledky ze svého působení v obcích, městech 
či jiných institucích. Především jsme kandidátku postavili na starostkách 
a  starostech, protože především oni vědí, co je v  jednotlivých oblastech 
Zlínského kraje potřeba realizovat či napravit. Využili jsme také zkušeností 
našich dlouholetých starostů, krajských zastupitelů a dalších významných 
osobností. Na kandidátce nalezneme bezmála polovinu žen. To je naše velká 
přednost.

Představit kandidátku s programovými tématy je pro mne velká čest. Vím, 
že to nebude snadná cesta, ale věřím v jedno: Půjde to!

ADAM JOURA,
jednatel rodinné firmy

TOMÁŠ CHMELA,
starosta Slavičína

STARÁME SE O KRAJE
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č. 2 - SOKOLOV
MIROSLAV BALATKA

MIROSLAV BALATKA

MIROSLAV BALATKA MIROSLAV BALATKA

MIROSLAV BALATKA

č. 5 - CHOMUTOV
ŠTEFAN DROZD

Č. 8 - ROKYCANY
MIROSLAV KROC

Č. 11 - DOMAŽLICE
LIBOR PICKA

Č. 14 - ČESKÉ BUDĚJOVICE
JURAJ THOMA

Č. 20 - PRAHA 4
JIŘÍ DRAHOŠ

Č. 26 - PRAHA 2
MIROSLAV BÁRTA

Č. 29 - LITOMĚŘICE
PETR LIŠKA

Č. 35 - JABLONEC N. NISOU
LENA MLEJNKOVÁ 

Č. 38 - MLADÁ BOLESLAV
ONDŘEJ LOCHMAN

Č. 53 - TŘEBÍČ
HANA ŽÁKOVÁ

Č. 56 - BŘECLAV
JOSEF OSIČKA

Č. 59 - BRNO - MĚSTO
LIBOR ZABLOUDIL

Č. 68 - OPAVA 
MICHAEL RATAJ

Č. 62 - PROSTĚJOV 

HANA NAICLEROVÁ
Č. 80 - ZLÍN 
ZIGGY HORVÁTH
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Senát České republiky je nepostradatelným pilířem našeho 
demokratického zřízení. Jeho členové, zvolení přímo vámi, ob-
čany, vnášejí do politické arény autentický hlas regionů a tvoří 
často protiváhu Poslanecké sněmovně. Tato instituce je záru-
kou stability a kontinuity našeho politického systému, přičemž 
senátní volby představují každé dva roky zásadní okamžik pro 
zachování  demokratických hodnot v naší vlasti.
Vám, voličům, se nyní naskýtá příležitost zvolit reprezentan-

ty, kteří budou neochvějně hájit vaše zájmy a aktivně přispívat 
k rozkvětu České republiky. Jsem přesvědčen, že této možnosti 
plně využijete a svými hlasy podpoříte kandidáty, kteří vás bu-
dou důstojně zastupovat v nadcházejícím volebním období.
Dovolte mi vyjádřit své poděkování a upřímné očekávání vaší 
účasti v těchto významných volbách.

Jan Sobotka, 
předseda senátorského klubu Starostové a nezávislí

Starostové 

STAROSTOVÉ DO SENÁTU

NAŠI KANDIDÁTI DO SENÁTU

Veškeré informace o našich kandidátech a kandidátkách 
do Senátu najdete na webových stránkách.

https://www.starostove-nezavisli.cz/volby/senatni-volby-2024
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Věra Kovářová:
Znovu na Zemi živitelce, jedné z mých oblíbených výstav.      
Patřím k těm lidem, kteří se rádi hrabou v hlíně a když mají chvíli času, 
s radostí ji tráví na zahrádce. Takže zemědělská výstava je pro mne 
dobrá příležitost koukat se, jak se to dělá „ve velkém“.
                                   Facebook

Martin Exner: 
Děkuji Jeho Excelenci panu velvyslanci Moldavska Alexandru  
Codreanu za pozvání na oslavu oficiálního zahájení přístupových jed-
nání Moldavské republiky k EU. Moldavsku přeji rychlou cestu do EU 
a těším se na něj jako na další zemi, která si bude vážit evropských 
hodnot, protože dobře ví, jaké to je, je nemít.                             Instagram

Petr Letocha: 
Hornictví je spojené s naším regionem stejně jako s mou rodinou. 
Tento týden jsem měl možnost poprvé v životě sfárat. Doporučoval 
bych to každému. Opravdu velký respekt a klobouk dolů před 
všemi, kteří pracovali a pracují v dolech. Práce je to náročná, těžká 
a nebezpečná.                                                                            Instagram

Petra Quittová: 
Stále se něco děje. I o prázdninách a času dovolených. Ve čtvrtek  
25. 7. navštívila jižní Moravu a Brno náměstkyně ministra zahranič-
ních věcí Vietnamu paní Le Thi Thu Hang. Přítomen byl i pan velvysla-
nec a další významní podnikatelé. Spolupráce této komunity s námi  
je na výborné úrovni.                                                                 Facebook

Z Komory aneb Jak žijeme ve Sněmovně

https://www.facebook.com/kovarova.v/posts/pfbid02AHpVND1SRTKQk5pM7W2EkQJdKVKEdPZ77GRShL3BC5LjvB3XCfNHqSg1ER8GBV73l
https://www.instagram.com/p/C9jrDqGCfnq
https://www.instagram.com/p/C-BM0UTs9Ig/?img_index=1
https://www.facebook.com/petraquittova.cz/posts/pfbid0rXrn8r6vyGiJQYgSx34ukcz2kVYTJRBTtrd3rc1sJCngKzPBviE6VdhAHtMndcE6l
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Olomoucký kraj

HANA NAICLEROVÁ 
– kandidátka do Senátu za obvod Prostějov

Báli se mě, a proto se mě snažili zastavit. Ve spřízněných regi-
onálních médiích na mou adresu vycházel jeden urážlivý člá-
nek za druhým. Byla jsem označována za udavačku, jen pro-
tože jsem chtěla, aby prostějovská radnice dodržovala zákony, 
a aby se s veřejnými penězi nakládalo hospodárně. Snažili se 
na mě vytáhnout cokoliv.

Polili mi auto barvou, když jsem se zajímala o hospodaření 
městských společností.

Dlouhodobě jsem upozorňovala na pochybné městské dotace 
do předluženého hokejového klubu. Jeho šéf pak skončil odsou-
zený pro dotační podvody. Před prostějovskými kmotry jsem 
bránila a bráním každý kousek zeleně: ať už šlo o riziko zasta-
vění pole u Hloučely (tomu se díky aktivním občanům podařilo 
zabránit) anebo o prošetření kácení na České ulici, či teď nejak-
tuálněji vnitroblok na Tylově ulici.

Teď už dva roky pracuju pro občany jako poslankyně.

Je to jiná role než opoziční zastupitelky. Každodenně se účast-
ním přijímání zákonů, podílela jsem se na vyjednávání konso-
lidačního balíčku, zaměřuji se na hledání úspor ve státním roz-
počtu, protikorupční zákony a zákony proti praní špinavých 
peněz. Jako místopředsedkyně kontrolního výboru se zaměřuji 
na správné nakládání s veřejným majetkem. Prosazovala jsem 
férovou podobu zákona o ochraně oznamovatelů, aby se lidé 
nebáli oznámit protiprávní jednání a korupci, i když se to jejich 
zaměstnavateli nebude líbit. V  petičním výboru naslouchám 
občanům, kterým se něco nelíbí a chtějí něco změnit. Prosazuji 
funkční legislativu proti zábavní pyrotechnice, která ubližuje 
lidem i zvířatům.
Na podzim jsou senátní volby na Prostějovsku. Na podzim se 
rozhodne, jestli Prostějov bude v Senátu zastupovat někdo, kdo 
v komunální politice řeší výhradně vlastní zájmy a má na svě-
domí vše špatné, co se v Prostějově poslední roky děje nebo člo-
věk, který proti kmotrům roky vystupuje.

Rozhodla jsem se, že tuhle rukavici zvednu a alternativu 
nabídnu.

Jsem Hana Naiclerová. Máma tří dětí, ekonomka, chovatelka, a taky politička. V regionální politice 
jsem aktivní už deset let. Sedm let jsem působila v prostějovském zastupitelstvu a válčila s kmotry, 
kteří ovládali a stále ovládají naše města. Upozorňovala jsem na jejich průšvihy.

Volič má právo si vybrat do Senátu kandidátku s čistým štítem, 
která bude pro region pracovat, bude senátorkou na plný úva-
zek a bude zastávat prozápadní směřování a liberální hodnoty. 
Kandidátku, pro kterou bude prioritou boj proti korupci, ochra-
na zvířat a životního prostředí.
Proto kandiduji do Senátu. A budu ráda za Vaši podporu. Chci 
spolupracovat s každým s kým sdílím stejné hodnoty – kdo chce 
funkční stát bez korupce, dobré veřejné služby a zdravé životní 
prostředí.
Neváhejte mi napsat, pokud mi chcete pomoci s  kampaní, 
umožnit vylepit plachtu na Váš plot nebo pokud máte jiný ná-
pad, jak se zapojit. 

www.naiclerova.cz  

ING. HANA NAICLEROVÁ, MBA,
kandidátka do Senátu za obvod Prostějov

VOLIČ MÁ PRÁVO SI VYBRAT DO SENÁTU 
KANDIDÁTKU S ČISTÝM ŠTÍTEM, KTERÁ 
BUDE PRO REGION PRACOVAT.
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